
 

Artikel 47 vragen over TUG ontheffingen 
4 juni 2024 

 
Geacht college van GS, 
Op 15 februari 2024 heeft het college van Gedeputeerde Staten beleidsregels vastgesteld en 
gepubliceerd omtrent het uitgeven van ontheffingen voor tijdelijk en uitzonderlijk gebruik van 
terreinen, niet zijnde luchthavens, door luchtvaartuigen. Dit worden ook wel TUG-ontheffingen 
genoemd.  

Via het Provinciaal Blad zagen wij dat er onlangs een TUG ontheffing verleend is voor een Belgisch 
bedrijf genaamd Heliventure FTO, waarvan in het recente verleden de directeur en een piloot zijn 
veroordeeld dan wel aangeklaagd voor cocaïnesmokkel.1 Dit roept bij ons twijfels op over de controle 
op dit type ontheffingen en de mogelijke overlast die hiermee gepaard kan gaan. 

Gelet op de ambitie van het College om de overlast door de luchtvaart zoveel mogelijk te willen 
beperken en naar aanleiding van bovenstaande, hebben wij de volgende vragen: 

1. In hoeverre was u bij het verlenen van de ontheffing aan Heliventure FTO bekend met 
bovenstaand feit?  

2. Hoeveel TUG ontheffingen worden er in de provincie Utrecht verleend per jaar? 
3. Hoe vaak is het de afgelopen jaren voorgekomen dat een TUG ontheffing door GS is 

geweigerd? En met welke redenen?  
4. Wat is het werkelijke aantal vliegbewegingen op basis van de verleende ontheffingen per 

jaar? Is dit aantal gestegen of gedaald in de afgelopen 5 jaar? 
5. Wat is de aard van de vliegbewegingen? (b.v. poliWe/medisch/recreaWe?) en welke aantallen 

betreZ het per categorie? 
6. Waarop is het toegestane aantal vliegbewegingen gebaseerd? 
7. Hoe wordt er gehandhaafd op de aan de verleende ontheffing gestelde voorwaarden?  
8. Hoe vaak is er in de afgelopen jaren sprake geweest van het opleggen van boetes of het 

intrekken van een verleende ontheffing, wanneer is gebleken dat de voorwaarden van de 
ontheffing niet nageleefd zijn? 

9. In hoeverre wordt de uitstoot en de geluidshinder berekend en bijgehouden van het aantal 
vliegbewegingen? Zo niet, waarom niet? 

10. Wat is de invloed van deze vliegbewegingen op natuurgebieden en sWltegebieden in de 
provincie? En hoe worden eventuele effecten gemiWgeerd? 

11. In hoeverre is er een aaouwplan voor het aantal uit te geven vergunningen voor toekomsWge 
vliegbewegingen in de provincie Utrecht en hoe ziet dit plan er uit? Zo niet, waarom is een 
dergelijk plan er (nog) niet en bent u bereid hier op in te zeben? 

Bij voorbaat alvast dank voor de beantwoording. 

 
Anjo Travaille, Fractie Partij voor de Dieren 
David Oude Wesselink, Fractie GroenLinks 
Noortje Flink, Fractie PvdA 

 
1 Helikopterpiloot die vips naar Tomorrowland voerde riskeert tien jaar cel wegens cocaïnesmokkel 
(Antwerpen) | Het Nieuwsblad 
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